
Schriftelijke vragen (art. 39 Reglement van Orde) 

Aan de voorzitter van Provinciale Staten van Gelderland 

Datum 

Van 

: 17-01-2024 

: Eric van Kaathoven 

Onderwerp : Staalslakken 

Inleiding 

De status van het hoogovens staalslakken is onderwerp van discussie onder Gelderse inwoners, 
vooral op het buitengebied. Onlangs publiceerde het RIVM een aanpassing van hun bevindingen. 
Waar eerder in laboratoriumomstandigheden de vervuiling uit dit product mee viel, bleek recentelijk 
dat een praktijkmeting veel meer schadelijke reststoffen aantoonden die ontstonden door reactie 
van staalslakken met de natuur, vooral met water. Hierdoor ontstaat vervuiling, en zou de status 
‘afvalstof’ beter passen bij staalslakken.  Jaarlijks worden honderden tonnen staalslakken 
geproduceerd. TATA biedt deze staalslakken aan op diverse plekken en gezien de oude status zijn ze 
verwerkt op diverse manieren en op diverse locaties volgens toen geldende verwerkingsrichtlijnen. 
Gezien de chemische reactie van staalslakken met water die tot het ontstaan van schadelijke stoffen 
kan leiden, en de toename van grote hoeveelheid neerslag, lijkt herijking van de 
verwerkingsrichtlijnen en controle op effecten in ons milieu nodig, zoals GS aangaf in brief 2023-
006709. In Eerbeek liggen schadelijke stoffen tussen de staalslakken waar bewoners zich zorgen over 
maken. Er is daar een overstortgeul gegraven n.a.v. een overstroming en er zijn grondwatermetingen 
gedaan. Maar of deze geul en de metingen voldoende zijn is punt van zorg van bewonersgroepen,  
gezien de recente regenval en het gestegen grondwaterpeil. Eerder was aangekondigd dat in Eerbeek 
een extra onderzoek had plaatsgevonden, maar de uitslag is nog niet gedeeld (brief 2023-006707). 
Lange-termijn effecten op ons leefmilieu en waterkwaliteit worden gevreesd en om deze proactief 
aan te pakken is beleid nodig.  

Naar aanleiding van bovenstaande stelt de fractie van de SP de volgende vragen: 

1. Is het college van Gedeputeerde Staten (GS) bekend met het artikel uit de Volkskrant over
staalslakken? De 'giftige' staalslakken van Eerbeek (volkskrant.nl) En is GS bekend met de recente
RIVM-publicatie over de mogelijke gevaren in de praktijk, zoals ook beschreven in Tata Steel hoefde
niet op giftige stof te controleren, ondanks waarschuwing RIVM (volkskrant.nl)

2. Is het college van GS van mening dat de storting in het verleden en heden van deze producten
(staalslakken) uit de staalindustrie een mogelijke bedreiging vormen van de bodem- en
waterkwaliteit, zoals ILT stelde in brief 2023-006709? Zo nee, waarom niet? Zo ja, is GS bereid een
regiefunctie hierop te nemen en het voortouw te nemen om  beheersmaatregelen te verbeteren. Op
welke wijze wordt toezicht en handhaving uitgeoefend?

3. Op dit moment stelt Tata dat staalslakken een ‘reststof’ zijn, waarvoor mildere gebruikseisen zijn
dan voor afvalstoffen. Het recente RIVM-rapport concludeert dat de staalslakken eerder een

https://www.volkskrant.nl/kijkverder/v/2023/de-giftige-staalslakken-van-eerbeek~v924094/
https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/tata-steel-hoefde-niet-op-giftige-stof-te-controleren-ondanks-waarschuwing-rivm~b82a5c37/
https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/tata-steel-hoefde-niet-op-giftige-stof-te-controleren-ondanks-waarschuwing-rivm~b82a5c37/


afvalproduct zijn. Bent u het met deze conclusie eens? Zo nee, waarom niet? Zo ja, wat betekent dit 
voor het provinciale beleid voor de omgang met staalslakken? Kan GS aangeven op welke wijze ODRA 
toezicht en handhaving uitvoert op dit punt? Wat zijn de mogelijke en/of getroffen maatregelen om 
het milieu te beschermen? Wordt deze informatie ook actief gedeeld met gemeentes waar 
staalslakken zijn verwerkt? 

4. Heeft de provincie Gelderland in samenwerking met gemeentes inmiddels een overzicht van de
locaties en aard van gebruik van staalslakken in Gelderland? Zo ja, zijn hierop de lokale risico’s in
kaart gebracht als gevolg van mogelijke onjuiste toepassing? Zo ja, kunt u dat overzicht met ons
delen, inclusief de uitslag van het Eerbeek onderzoek. Zo nee, bent u van plan zo’n overzicht te
(laten) maken in samenwerking met Gelderse gemeentes?

5. Kan GS een indicatie geven hoe de omgeving in en rondom deze plaatsen (waar staalslakken zich
bevinden) worden gemonitord mede gezien de wijzigingen in neerslag? En welke acties vanuit het
monitoringsplan genomen worden bij overtredingen van de milieunormen op bodem-, lucht- en
waterkwaliteit?

6. Zijn er plannen voor het saneren van gebieden in Gelderland waar staalslakken zijn verwerkt? Zo
ja, kunt u deze met ons delen? Heeft u al een idee van de daarmee gepaard gaande kosten en wie
deze moet betalen?

Met vriendelijke groet, 

Eric van Kaathoven (SP) 


